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This book documents the evolution of modern Chinese banking, from the
establishment in 1897 of the first Chinese bank along a Western model, to the abrupt
interruption of professional banking by the Japanese invasion in 1937. Drawing from
original documents of major Chinese banks, Linsun Cheng explains how and why the
banks were able, despite a succession of foreign and domestic crises, to grow into
viable and self-sustaining institutions in China. Rich with historical detail, this book
offers a comprehensive narrative of the origins and growth of professional banks. This
book provides a critical part in the literature on China's economic history and
modernization in the pre-war period. Cheng also recounts early experiences with
Chinese banking reform that resonate today as useful lessons to Chinese policymakers
assessing options for financial reform.
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评论

这个领域最好的书之一

-----------------------------
不错的书。1-3总结发展状况，4讨论与政府的关系，5-6以传统金融机构为参照讨论制
度创新，7讨论企业家精神。材料以《重要银行十年概况》和银行家的传记和日记为主
。视角不完全是经济学的，有些文化类和民族主义的解释。但是对不少模棱两可的问题
都给出了解释，总体而言也有比较丰富的论据支持。

-----------------------------
了解近代中国银行体系角逐的好书

-----------------------------
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书评

晚上打算随便翻一翻，但是居然手不释卷的看到三点多看完了，真是很不错的书。以下
翻译自书最后conclusion部分的一些摘录，算是一个简单的笔记： Conclusion
在19世纪90年代之后的四十年中，中国的金融市场壮大了十倍，从1894年的C$863
million增长到了1936年的C$8.9 billio...  

-----------------------------
接触近代金融史有一段时间了，对近代金融机构的发展并不陌生。但英文版比较完整的
叙述近代银行体系的著作并不多，个人觉得本书是该领域不可多得的好书之一。简单说
下本书的结构和个人认为的亮点吧。
前三章分别介绍了本土旧式金融机构（票号、钱庄和银号）、外资...  
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